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Městys Netvořice 

 

Zápis z 1. zasedání Zastupitelstva městyse Netvořice, 

konaného dne 4.3.2024 od 18:00 hodin 

č.j.  Netvo/246/2024 
 

Bod 1 - Zahájení zasedání zastupitelstva 

 

Zasedání Zastupitelstva městyse Netvořice (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v  

18,00 hodin starostkou městyse Monikou Šlehobrovou (dále jako „předsedající“). 

 

Předsedající schůze konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se konalo  

v souladu s § 92 odst. 1 a § 93 odst. 1 zákona o obcích v platném znění.  

Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce úřadu městyse Netvořice  

zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 21.2.2024 do 5.3.2024.  

Současně byla zveřejněna na „elektronické úřední desce". 

 

Předsedající schůze dále z prezenční listiny (příloha č. 1) přítomných členů zastupitelstva  

konstatovala, že přítomno je 13 členů zastupitelstva (z celkového počtu 15 členů zastupitelstva), takže 

zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Omluvení zastupitelé: Ing.arch. Lukáš Franěk, Kateřina Jašková 

 

Předsedající požádala zastupitele o hlasování, že jednání zastupitelstva městyse bude nahráváno. 

 

Návrh usnesení: 

„ZM schvaluje nahrávání zastupitelstva dne 4.3.2024.‘‘ 

 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 1 bylo schváleno 
 

Bod 2 - Určení ověřovatelů a zapisovatele 

 

Předsedající navrhla určit ověřovateli zápisu a usnesení Ivanu Fulínovou a Helenu Maškovou, 

zapisovatelem Danu Žižkovou. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

 

Návrh usnesení:  

„ZM určuje ověřovateli zápisu a usnesení Ivanu Fulínovou a Helenu Maškovou, zapisovatelem Danu 

Žižkovou".  

 

Výsledek hlasování: Pro 11 Proti 0 Zdrželi se 2 (Mašková, Fulínová) 

Usnesení č. 2 bylo schváleno 
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Bod 3 - Schválení programu  

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu, který byl rozeslán v řádném termínu všem 

členům zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Předsedající přečetla 

navržený program zasedání. 

Předsedající se zeptala přítomných zastupitelů, zda někdo chce do programu doplnit bod. Ozval se občan 

pan G.V.Vyzval zastupitele, zda by někdo ze zastupitelů mohl zařadit do programu bod týkající se 

zprávy z kontroly provedené Ministerstvem kultury v muzeu městyse Netvořice. Jakým způsobem byla 

provedena kontrola v muzeu dne 23.11.2023 a jaké závěry z toho plynou pro obec tak, aby obec neplatila 

pokutu 1 milion korun. 

 

Předsedající vyzvala přítomné zastupitele, zda má někdo z nich nějaký návrh na doplnění programu. 

Nikdo ze zastupitelů nevyužil možnosti přidat další bod programu. Pan G. V. se dožadoval, aby 

předsedající dala o dané věci hlasovat, že na to jako občan má právo. Předsedající citovala z Jednacího 

řádu městysu Netvořice, že je nutné, aby návrh byl podán prostřednictvím některého ze zastupitelů spolu 

se zpracovanými podklady. Vzhledem k tomu, že nebyly ze strany p.G.V. učiněny kroky v souladu 

s Jednacím řádem zastupitelstva městyse Netvořice, nemohlo být panu G.V. vyhověno. Předsedající 

informovala pana G.V., že o záležitosti, kterou chce probrat, může hovořit v diskusi.  

 

Dále předsedající uvedla, že žádá o doplnění bodu programu, a to o bod č. 11 - „Žádost o dotaci 

z MMR na projektovou přípravu projektu „Nástavba školy a úprava sklepních prostor v ZŠ 

Netvořice“. Ostatní body se číselně posunou. 

 

Předsedající uvedla, že pokud ještě někdo jiný nemá k předloženého Programu návrhy na doplnění, 

nechává tedy hlasovat o návrhu programu 1. veřejného zasedání v roce 2024 v tomto znění: 

 Navržený program:  

1) Zahájení  

2) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele  

3) Schválení programu  

4) Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání zastupitelstva  

5) Finanční vypořádání dotace poskytnuté v roce 2023 TJ Sokol Netvořice dle veřejnoprávní     

smlouvy č.6/2023 

6) Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace TJ Sokol Netvořice  

7) Úprava odměn neuvolněných členů zastupitelstva v souladu s novelizací zákona č. 128/2000 

Sb. o obcích  

8) Rozpočtová opatření  

9) Statut Městského muzea v Netvořicích  

10) Veřejnoprávní smlouva uzavřená mezi městem Benešov a městysem Netvořice o zajišťování 

úkolů podle zákona o obecní policii  

11) Žádost o dotaci z MMR na projektovou přípravu projektu „Nástavba školy a úprava 

sklepních prostor v ZŠ Netvořice“ 

12) Organizační záležitosti, zprávy o činnosti městyse  

13) Diskuse  

14) Usnesení, závěr 
 

 

Návrh usnesení: 

„ZM schvaluje doplnění bodu programu – „Žádost o dotaci z MMR na projektovou přípravu projektu 

„Nástavba školy a úprava sklepních prostor v ZŠ Netvořice“, a to jako bod č.11. Ostatní body se číselně 

posunou.“ 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 3 bylo schváleno 
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Návrh usnesení:  

„ZM schvaluje program 1. veřejného zasedání zastupitelstva v roce 2024.“ 

 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 4 bylo schváleno 
 

 

 

Bod 4 – Kontrola usnesení 

Předsedající přečetla usnesení ze zasedání zastupitelstva městyse č. 6 konaného dne 11.12.2023 a 

k jednotlivým bodům podala informace týkající se jejich plnění. 

 

Návrh usnesení: 

„ZM bere na vědomí kontrolu usnesení ze zasedání zastupitelstva městyse Netvořice ze dne 

11.12.2023.“ 

 

 

Bod 5 – Finanční vypořádání dotace poskytnuté v roce 2023 TJ Sokol Netvořice 

dle veřejnoprávní smlouvy č.6/2023 
 

 

Předsedající předala slovo hlavní účetní městyse Netvořice paní P.Burdové, která zastupitele 

informovala, že dne 11.12.2023 provedla rada městyse finanční vypořádání dotace poskytnuté v roce 

2023 TJ Sokol Netvořice ve výši 190.000,-Kč.  

 

Návrh usnesení:  

„ZM bere na vědomí informaci o radou městyse provedeném finančním vypořádání dotace poskytnuté 

TJ Sokol Netvořice v roce 2023 ve výši 190.000,-Kč.“  

 

 

 

 

Bod 6 - Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace s TJ Sokol Netvořice 
 
Hlavní účetní městyse Netvořice pokračovala a seznámila zastupitele s návrhem veřejnoprávní 

smlouvy o poskytnutí neinvestiční dotace s TJ Sokol pro r. 2024. Neinvestiční dotace činí 170.000 Kč. 

Předmětem žádosti jsou, tak jako v předchozích letech, výdaje na otop, energie a činnost spolku. 

S touto částkou je počítáno i ve schváleném rozpočtu městyse na rok 2024.  

 

Návrh usnesení:  

„ZM schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace TJ Sokol Netvořice ve výši 170.000,-Kč a uzavření 

veřejnoprávní smlouvy č. 7/2024 s TJ Sokol Netvořice, IČ: 47082461.“  

 

Výsledek hlasování: Pro 11  Proti 0  Zdrželi se 2  (Bron, Hájek) 

Usnesení č. 5 bylo schváleno 
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Návrh usnesení:  

„ZM pověřuje starostku podpisem veřejnoprávní smlouvy č.7/2024 s TJ Sokol Netvořice, IČ: 

47082461.“ 

 

Výsledek hlasování: Pro 11  Proti 0  Zdrželi se 2   (Bron, Hájek) 

Usnesení č. 6 bylo schváleno 

 

 

 

Bod 7 - Úprava odměn neuvolněných členů zastupitelstva v souladu s novelizací 

zákona č. 128/2000 Sb. o obcích 
 

 
Předsedající uvedla, že v souladu s novelizací zákona č. 128/2000 Sb. o obcích o výši odměn členů 

zastupitelstev územních samosprávních celků (paragraf 73), v aktuálně platném znění, je navržena 

úprava výše měsíčních odměn za výkon jednotlivých funkcí neuvolněných členů zastupitelstva takto: 

člen rady: 6050,- Kč, předseda výboru, komise: 3993,- Kč, člen zastupitelstva bez dalších funkcí 1997,- 

Kč, a to s účinností od 5.3.2024. 

  

 

Návrh usnesení:  

„Zastupitelstvo městyse Netvořice stanovuje v souladu s novelou zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, s 

platností od 5.3.2024 neuvolněným členům zastupitelstva za výkon funkce měsíční odměny v 

následujících částkách:  

člen rady: 6050,- Kč,  

předseda výboru, komise: 3993,- Kč,  

člen zastupitelstva bez dalších funkcí 1997,- Kč.“ 

 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 7 bylo schváleno 

 

 

 

Bod 8 - Rozpočtová opatření 
 

 

Předsedající předala opět slovo hlavní účetní městyse Netvořice, která uvedla že, na základě rozhodnutí 

rady městyse byla za období od 1.11.2023 – 31.12.2023 provedena 2 rozpočtová opatření. V součtu 

příjmů byly příjmy navýšeny o částku 5 100 458,-Kč (oproti predikci byly vyšší příjmy sdílených daní, 

dotace na rekonstrukci společenské místnosti na úřadu městyse a dotace na fotovoltaickou elektrárnu na 

ČOV městys obdrží až v letošním roce). Výdaje byly navýšeny celkem o částku 271 997,-Kč (jednalo 

se především o zapojení přijatých dotací do výdajové stránky rozpočtu – dotace na vybavení místní 

knihovny, vybavení jednotky JSDH městyse). 

 

 

Návrh usnesení:  

„ZM bere na vědomí zprávu účetní městyse (správce rozpočtu) o rozpočtových opatřeních provedeních 

radou městyse za období od 1.11.2023 do 31.12.2023.“ 
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Hlavní účetní dále zastupitelům předložila návrh rozpočtového opatření č. 2/2024 obsahující 

tyto výdajové položky:  

§ 3639 6130: 350 000 Kč - koupě pozemku parc.č. 157 v k.ú. Netvořice (pohřebiště),   

která byla schválena ZM 17.7.2023, ale nestihla se uskutečnit do 31.12.2023. 

 

§ 2223 6122: 100 000 Kč - výdaje na bezpečnost silničního provozu v Netvořicích. 

Vzápětí proběhla diskuse mezi zastupiteli ohledně dopravního řešení v ulici Újezdská, na 

křižovatce v ul. Neveklovská a v ul. Západní. V ulici Újezdská bude instalováno úsekové 

měření. V ulici Neveklovská je zatím, podle návrhu, předpokládána instalace zpomalovacího 

prahu. Zastupitele p. M.Čápa zajímalo, zda by situaci na křižovatce mezi ulicemi 

Neveklovská a Západní nevyřešilo dopravní zrcadlo? Zastupitel p. R.Havelka odpověděl, že 

při schůzce s dopravní policí tuto možnost řešili, ale zjistili, že dopravní zrcadlo by nic 

nevyřešilo.   

 

§ 3745 6122: 50 000 Kč - rozšíření kamerového systému městyse Netvořice (jedna 

kamera by snímala náměstí, druhá elektronickou úřední desku, kterou chceme 

v letošním roce instalovat). 

Zastupitelku Š. Zemanovou zajímalo, proč to bude mířit na elektronickou úřední desku a zda 

tuto elektronickou úřední desku vůbec potřebujeme. Starostka s hlavní účetní reagovaly, že 

elektronická úřední deska je dnes již standard a do několika let (2-3 roky) bude pro obce 

povinná.  

 

§ 3113 6122: 70.000 Kč – instalace 3-4 ks kamer do areálu základní školy. 
 

 

Návrh usnesení:  

„ZM schvaluje rozpočtové patření č. 2/2024.“ 

 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 8 bylo schváleno 

 

 

 

 

Bod 9 -  Statut Městského muzea v Netvořicích 
 

 
Předsedající předala slovo paní místostarostce I.Fulínové. Ta přítomné zastupitele informovala o tom, 

že dne 23.11.2023 proběhla v muzeu kontrola ze strany Ministerstva kultury. Z jejich závěrů mimo jiné 

vyplynulo, že některé body uvedené v našem Statutu Městského muzea jsou v rozporu s příslušnými 

právními normami, především zákonem č.122/2000 Sb., o ochraně sbírek muzejní povahy a o změně 

některých zákonů a prováděcích předpisů v platném znění, zákonem č.121/2000 Sb., autorský zákon, v 

platné znění, zákonem č.499/2004 Sb., o archivní a spisové službě, v platném znění, zákonem 

č.128/2000 sb., o obcích v platném znění.  

Hlavně se jedná o způsob provádění muzejní inventarizace, která podle podmínek ukotvených ve statutu 

neodpovídá zákonným pravidlům. Konstatovala, že bohužel po převzetí muzea byl převzat i způsob 

inventarizace v dobré víře, že zvolený postup předchozího vedení je v souladu se zákonem, resp. zákony. 

Uvedla, že jsme byli kontrolou upozorněni, že tomu tak není, a že interpretace v statutu není správná. 

Od letošního roku tedy bude inventarizace muzejních sbírek probíhat již podle zákonem stanovených 

podmínek. Dále uvedla, že byla zastupitelům v podkladech k dnešnímu zastupitelstvu zaslána příloze 

č.1, kde měli možnost si přečíst původně schválený Statut z roku 2020 a příloze č. 2 obsahovala nový 

Statut, jehož znění bychom měli schválit 
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Š. Zemanová – takže se jednalo jen o tyto právní maličkosti? 

G. V. – to nejsou maličkosti paní Fulínová.  

I. Fulínová – no tak dobře, tak lžu. 

G. V. – chcete přečíst, co tam bylo za nedostatky? 

Starostka – my se teď bavíme o statutu.  

G. V. – ano, vy to svádíte na statut. Je to chyba obecního úřadu.  

I. Fulínová – my schvalujeme statut. Takže se bavíme o statutu. Ne o věcech, které jsou v zápisu.  

G. V. – ano, ale lžete. Kdybyste dodržovali ten statut, který byl, tak bylo všechno v pořádku. Ale vy jste 

nedodržovali ani ten statut, který je špatně.  Kradlo se tam ve dne i v noci. Když se zeptám, kde je zlatý 

poklad muzea, tak o něm nikdo neví. Ani kontroly, ani komise, ani starostka ani ta komise, co tu 

prováděla tu kontrolu. Kde je to zlato? Kdo ho tedy má? Dvou dukát, jedno dukát, „Telcký“? dukát, 

Valdštejnský dukát z roku 1849. To jsou všechno vzácné dukáty. Dukát Vratislava II., kde to všechno 

je. Víte, jaké jsou tam hodnoty? Dukát z roku 1923, to jsou číslované dukáty. Ten jeden dukát může stát 

půl milionu korun.  

Starostka – no nevíme. Vy jste v tom muzeu také působil a zrovna dobrá pověst vás nedoprovází.  

Já vás poprosím, pokud nikdo ze zastupitelů nemá nic ke statutu, samozřejmě protokoly jsou 

k nahlédnutí, případně dovysvětlíme, protože není to jediné, co musíme udělat. Je tam spousta věcí, na 

kterých paní místostarostka s kolegyní pracují. Veškeré dokumenty, ve spolupráci s Ministerstvem 

kultury, dávají dohromady, tak jak jsme dohodli s panem J. z Ministerstva kultury. Všechno se dá do 

souladu tak jak je požadováno, a protože to tady bylo historicky dlouhodobě zanedbáno.“  

 
 Návrh usnesení:  

„ZM schvaluje Statut Městského muzea v Netvořicích s účinností od 4.3.2024“. 

 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0  

Usnesení č. 9 bylo schváleno 

 

 

Bod 10 - Veřejnoprávní smlouva uzavřená mezi městem Benešov a městysem 

Netvořice o zajišťování úkolů podle zákona o obecní policii 
 
Předsedající informovala, že z důvodu komplexního zklidnění dopravy a zvýšení bezpečnosti 

připravujeme na území městyse několik dopravních opatření. Jedním z nich je úsekové měření rychlosti 

v ulici Hrubínova. V souladu s tím je nutné mít zajištěno zpracování záznamů z tohoto technického 

zařízení (měření úsekové rychlosti) prostřednictvím „Oznámení o podezření spáchání přestupku“ proti 

zákonu č. 361/2000Sb., o provozu na pozemních komunikacích. Tuto službu bude po uzavření 

Veřejnoprávní smlouvy pro nás vykonávat Městská policie Benešov, které je tato pravomoc svěřena 

zákonem o obecní policii. Služba bude ze strany města Benešov bezúplatná.  

Po instalaci měřícího zařízení bude na veřejnoprávní smlouvu navazovat Smlouva o poskytnutí 

finančního příspěvku, kterou schvaluje Rada městyse. Předmětem smlouvy bude finanční dar od města 

Benešov na zvýšení bezpečnosti v dopravě na území městyse Netvořice. Výše příspěvku bude stanovena 

vždy jednou ročně a bude se odvíjet od počtu spáchaných přestupků na úsekovém měření. 

 

Mezi zastupiteli proběhla diskuse, zda je výše příspěvku daná procentuálně? Odpověď starostky: Ne, 

procentuálně to dané není. Předsedající dále sdělila, že v ulici Hrubínova proběhl průzkum, aby se 

zjistilo, kolik zde proběhne za určité časové období přestupků. Bylo jich cca 1100 za týden. Toto 

úsekové měření je přenosné. Můžeme ho přemisťovat po obci.   

Dále se diskutovalo o přijetí takových opatření, která by vedla ke snížení rychlosti v ulici Malostranská 

a v ulici Břežanská.  

Starostka doplnila, že město Benešov pro nás bude zajišťovat administrativu spáchání přestupků a 

dalším krokem, který bude navazovat je uzavření „Smlouvy o poskytnutí finančního příspěvku“ kterou 

již schvaluje Rada městyse. 
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Zastupitelku Š. Zemanovou zajímala výše toho příspěvku. Starostka uvedla, že zatím tuto výši nezná. 

Důležité pro nás je, aby příspěvek pokryl poplatky za správu toho zařízení. 

 
 Návrh usnesení:  

„Zastupitelstvo městyse schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o zajišťování úkolů podle zákona o obecní 

policii s městem Benešov.“  

 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10 bylo schváleno 

 

Návrh usnesení:  

„Zastupitelstvo městyse pověřuje starostku podpisem Veřejnoprávní smlouvy o zajišťování úkolů podle 

zákona o obecní policii s městem Benešov.“  

 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 11 bylo schváleno 

 

 

Bod 11 - „Žádost o dotaci z MMR na projektovou přípravu projektu „Nástavba 

školy a úprava sklepních prostor v ZŠ Netvořice 

 
K tomuto bodu předsedající uvedla, že bod byl na dnešní zasedání zastupitelstva doplněn z důvodu 

faktického naplnění kapacity Základní školy a dále stoupající demografické křivky Netvořic a obcí, 

které jsou součástí společného školského obvodu Základní školy (Lešany, Vysoký Újezd, Rabyně, 

Krňany, Chrášťany, Chleby). Proto přistupujeme k přípravě projektové dokumentace, jejíž účelem je 

navýšení kapacity Základní školy. Pro zjištění předpokládaných nákladů na zpracování projektové 

dokumentace do fáze prováděcí dokumentace včetně rozpočtových nákladů jsme oslovili firmu Skvadra 

architekti, která nám zpracovala cenovou nabídku. Cena je zpracována dle honorářového řádu ČKA 

(Česká komora architektů) a odvíjí se od velikosti řešené plochy. 

Pro úhradu těchto nemalých nákladů bychom rádi využili dotační výzvy vyhlášené Ministerstvem pro 

místní rozvoj – finanční podpora přípravy projektů souladných s cíli EU. Dotace je poskytována do výše 

100% způsobilých výdajů projektu. Žadatel hradí DPH ve výši 21%, která je neuznatelným výdajem 

akce. 

 

Zastupitelka J. Povolná informovala, jak je to nyní s kapacitou mateřské školy a kolik dětí bude v roce 

2024 odcházet do základní školy. I kdyby do budoucna počet dětí klesl, byl by nižší počet dětí na třídu 

žádoucí. Individuální přístup k dítěti je samozřejmě lepší zajišťuje v nižších počtech dětí ve třídě.  

Zastupitelku Š. Zemanovou zajímalo, jestli v rámci těchto úprav uvažujeme i o spojení toalet v rámci 

ušetření místa. Starostka reagovala, že pokud to nebude povinné, tak se o tom neuvažuje.  

 
Návrh usnesení 

„Zastupitelstvo městyse schvaluje podání žádosti o dotaci na zpracování projektové dokumentace za 

účelem navýšení kapacity Základní školy Netvořice a závazek spolufinancování realizace 

projektu“. 
 

Výsledek hlasování: Pro 13  Proti 0  Zdrželi se 0  

Usnesení č. 12 bylo schváleno 
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Bod 12 - Organizační záležitosti, zprávy o činnosti městyse  

 

Předsedající informovala přítomné zastupitele o následujících organizačních záležitostech: 

- Fotovoltaika na budově ČOV 

- Tepelné čerpadla  

- Netvořická pouť 2024 

Předsedající uvedla, že požádala paní T., aby zaslala žádost s požadavky, jaké herní prvky by 

chtěla u nás umístit. Paní T. by chtěla umístit herní prvky po celém náměstí až k Sokolovně. 

Toto nebylo z naší strany akceptovatelné. Dále konstatovala, že v loňském roce byla příprava 

poutě hodně náročná. S paní místostarostkou jsme celý víkend fungovaly kolem stánkařů. 

Pokud bychom chtěli pouť organizovat jako v loňském roce, museli by se do toho zapojit i 

ostatní zastupitelé. Obrátila se na zastupitele a chtěla slyšet jejich názor.  

Dále uvedla, že nyní máme přislíbeno cca 20 stánků, které zde byly v loňském roce. Atrakce od 

paní T. by byly podobné jako loni. Je tady jedna sporná atrakce, a to je horská dráha, kterou 

měli na „Židovně“. Pokud by jí tam opět měli, musela by být v neděli bez hudby, protože tam 

budeme mít dětský program a kapelu.  

Zastupitelka J. Povolná se chtěla vyjádřit k tématu Netvořická pouť 2023. Nelíbilo se jí 

osočování ze strany paní T., že nedovolila před svým domem atrakci „lavice“. Dále uvedla, že 

p.T. sdělila, že pozemek před jejím domem je obecní a že záleží na obci, jaké atrakce si tam 

zvolí.  

Dále zazněla informace, že součástí programu Netvořická pouť 2024 bude i sobotní vystoupení 

skupiny KEKS s předkapelou Laura a její tygři.  

Š. Zemanová – bude nějaká akce v pátek? Starostka reagovala, že bohužel není dostatek lidí, 

kteří by se o kulturní program v pátek postarali.  

- Fara, kostel – minulý týden proběhlo další jednání, odhad fary a kostela dle znaleckého posudku 

činí 5 000 000 Kč. Cena, o které my nyní jednáme je 1 000 000 Kč. Prodávající by tuto částku 

akceptovali. Konečné rozhodnutí je na zastupitelstvu městyse. 

- 23.3.2024 – ochotnické divadelní představení v sokolovně  

- 23.3.2024 - velikonoční jarmark ve škole 

- 15.3.2024 – posezení se seniory 

-   3.5.2024 – setkání věnované 165. výročí narození Rudolfa Strimpla, které proběhne  

                    v prostorách naší hasičské zbrojnice 

 

Bod 13 – Diskuze 
 

Do diskuse se zapojil občan G. V. – „Já jsem přeslechl částky navýšení odměn zastupitelů? Jestli 

jsem dobře rozuměl, tak řadový zastupitel bude mít 1997 Kč, předseda výboru, komise 3993 Kč a 

člen rady?  

Starostka a místostarostka odpověděly - 6050 Kč.  

G. V. – posledně jsem se ptal na informace o zveřejňování zápisu ze zastupitelstva a bylo mi řečeno, 

že dřív tam byl vedený archiv a teďka se to už nemusí dělat.  

P. Burdová odpověděla – nikdy nebyl vedený archiv. My se bavíme o čem, pane V., vy sem vždycky 

přijdete a pořádně se nevyjádříte. Jde vám o zápisy nebo o výpisy z usnesení.  

G. V. – zápisy ze zastupitelstva 

P. Burdová – zápisy ze zastupitelstva nikdy nebyly v archivu, vždycky je uveřejněn jen ten 

poslední/aktuální v sekci „zápis ze zasedání zastupitelstva“ na webových stránkách, který je pak 

nahrazen tím aktuálním. A usnesení se zveřejňují na úřední desce, to je vyvěšené po určitou dobu a 

pak to padá do archivu. Takhle nám to bylo řečeno ze strany odborníků na spisovou službu, že ty 

věci máme po určité době archivovat, znepřístupnit.  

G. V. – jeden čas se dělaly i zápisy z Rady a zveřejňovaly se. To chci asi hodně.  

Starostka – nepamatuji se, že by se někdy zápisy z Rady městyse zveřejňovaly.  

G. V. – máme 4 výbory, bylo by dobře, kdyby i tyto výbory podávaly zprávu. 

Starostka – uvedu to na pravou míru. Máme pouze dva výbory, finanční a kontrolní a pak kulturní 

a stavební komisi. Výbory pravidelně podávají zprávu o své činnosti. Předseda finančního výboru a 
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předsedkyně kontrolního výboru se k tomu mohou vyjádřit. Předsedkyně kulturní komise tady není, 

nepodává zprávy a pokud se zodpovídá tak Radě městyse a pravidelně s ní spolupracuje, stejně tak 

jako se stavební komisí. Řešíme s nimi jednotlivé úkony, co se týče ať už stavebních řízení nebo 

pořádání společenských a kulturních akcí.  

G. V. – zjistil jsem, že v kontrolním výboru je napsaná paní K. S.. Kdo to je? 

Starostka – občanka Netvořic.  

G. V. – ale to není volená kandidátka? 

P. Burdová – proč by měla? 

G. V. – já se ptám? 

P. Burdová – ze zákona je povinné, aby byl ze zastupitelstva předseda výboru 

G. V. – to je škoda, že tam nemůžu být taky já, mě tam můžete doplnit, taky jsem občanem. No, a 

ještě k tomu lhaní. Paní Fulínová, ona lhala i paní starostka, když byla v prosinci předvolána na 

polici, aby podala vysvětlení, a to bylo po té kontrole, která tady proběhla 23.11.2024. Tam 

prohlásila, je to v zápisu, že na správu muzea dohlíží Ministerstvo kultury s poslední kontrolou 

provedenou v listopadu 2023, a to se závěrem, že nebylo zjištěno závad. Telefonickým dotazem 

bylo zjištěno, že Ministerstvo kultury písemný soupis kontroly vyhotoví v lednu 2024. Takže se 

dopředu řeklo, že je všechno v pořádku a policie to kvůli tomuto tvrzení zastavila. Takže jsem podal 

vysvětlení, že to není tak pravda jak tvrdila. Vy jste tam dokonce napsala, že za sbírky máte hmotnou 

odpovědnost vy a někteří členové zastupitelstva. Můžete mi říct, kteří členové zastupitelstva ještě 

zodpovídají za sbírky v muzeu?  

Starostka – hmotnou zodpovědnou za sbírky v muzeu mám já a paní místostarostka.  

G. V. – ale tady je uvedeno množné číslo „s dalšími zastupiteli“ 

Starostka – jiní nezodpovídají pane V. Dobře, přecitoval jste nám to.  Já to nevím, co je tam uvedeno 

a z čeho čerpáte. Já a paní místostarostka máme hmotnou odpovědnost.  

G. V. – a na základě čeho? 

Místostarostka – na základě našich funkcí.  

G. V. – i trafikant musí udělat inventuru, než tu trafiku převezme.  

Starostka – pane V., máte ještě něco konkrétního, něco věcného. 

G. V. – já se ptám, na základě, čeho máte hmotnou odpovědnost, když poslední inventura po paní 

R. byla v roce 2008-2009 

Starostka – to nejste úplně zcela dobře informován. 

G. V. – ale jsem.  

Místostarostka – pane V, víte co, ono bude asi nejlepší, když si to muzeum převezme Středočeský 

kraj, my mu ho prostě dáme. 

G. V. – to je to, co vám říkám, že vám to takhle dopadne, vy si těch sbírek vůbec nevážíte, ty lidi to 

tam všechno, co jsem jmenoval ty zlatý věci, je tam spousta jiných, cennějších věcí, předali zdarma. 

A vy nejste schopný udělat jednou za rok inventuru nebo inventarizaci a podat zprávu na 

Ministerstvo kultury. V zápisu je napsáno, že jste odevzdali jedinou inventarizaci a ta byla v roce 

2023.  

Místostarostka – pane V. ten zákon platí od roku 2000. My jsme to tady převzali v roce 2014. Vy 

jste tady od roku 2000 rozhodně v zastupitelstvu byl, můžete mi říct, proč jste to tedy na to 

ministerstvo neposílal?  

G. V. – mi jsme nikdy neměli možnost řídit muzeum, jako spolek Rodáků. 

Místostarostka – byl jste zastupitelem? 

G. V. – v té době se tam neděly takové věci jako teďka.  

Místostarostka – a co se tam dělo? 

G. V. – byli tam manželé S., kteří měli hmotnou odpovědnost. V roce 1993 převzali sbírky na 

základě řádné inventury a spravovali je až do té doby, když museli odejít.  

Místostarostka – ale já se bavím o období roku 2000 do roku 2014, to jste byl řádným zastupitelem 

a můžete mi říct, proč jste tedy nedohlédl na to, aby v muzeu probíhaly řádné inventury tak jak mají? 

G. V. – tak se podívejte na některé moje zápisy, které jsem dělal ve své činnosti spolku Rodáků, 

protože nikdo nebyl schopný se o to postarat. 

Starostka – a proč jste nebyl vy schopný? 

Místostarostka – proč nadáváte vy nám, když za to, jak se to převzalo v tom roce 2000 podle zákona 

můžete úplně stejně, jako ti všichni, kdo tady byli. 
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Starostka – vy nám nadáváte za vaši neschopnost, vy nás tady za to napadáte, ale vy si v první řadě 

zameťte před svým prahem. 

G. V. – muzeum mělo vždycky řádného muzejníka, včetně paní R., byla tam i roku 2005, když se prvně 

vykradlo muzeum až do roku 2008. 

Místostarostka – než jste jí napadl a ona kvůli vám odešla 

G. V. – kdo to říkal? 

Starostka – paní R. 

Místostarostka – no to jsou ty zápisy z policie, co jsou tady. 

G. V. – víte, jak to bylo zkorumpované, to byly výmysly paní R., dokonce se tam nic neztratilo. Žebřík 

u okna, rozbité okno, poražený plot, přijela policie, řekla, že se nic neztratilo a za dvě hodiny bylo 

hotovo. A od té doby se to táhne v tom muzeu. Že jsem paní R. napadl, to jsou výmysly na obranu vás.  

P. Havelková – my jsme na začátku odmítli zařadit bod do programu zastupitelstva, protože vy čerpáte 

z podkladů, které my nemáme k dispozici. Které my nemůžeme ani ověřit, vyvrátit, doplnit nebo uvést 

na pravou míru. Proto bych navrhovala, pokud byste chtěl tady ten bod zařadit na program zastupitelstva 

někdy v budoucnu a předat nám ty podklady řádně a včas…. 

Starostka – já se chci zeptat, máte ještě někdo, co byste dodali jinak ukončuji dnešní zasedání.    

G. V. – inventarizace jako takové měly probíhat průběžně, tak se nestalo. Ministerstvo sem dalo 753 

tisíc na expozici Týnecké kameniny. Přitom věděli, že muzeum nepodává řádné zprávy o sbírkách a 

inventurách. Nikdy se nedělaly kontroly až v roce 2023. Takže z těch 30 předmětů, který se 

kontrolovaly, upozorňuji přijeli v 10 hodin a ve 14,00 už byli pryč. 

Starostka – to je na nich, jak dlouho tu byli. Tak hlavně oni kontrolovali jen to, co je zapsané v centrální 

evidenci sbírek, abych to objasnila zastupitelům, protože nejsou informováni. 

G. V. – z těch 30 ks našli 7 a druhý 15. Jak je to možný? 

Starostka – všechny exponáty, které chtěli vidět viděli. 

Místostarostka – chci uvést do zápisu, že je G. Vach neskutečný lhář. 

R. Havelka – čím budete hlasitější tím nebudete pravdivější. 

Starostka – informace pro zastupitele. Všechny předměty, které chtěli vidět ať se jednalo o mince nebo 

kameninu, se dohledaly 

P. Burdová – ano, ale oni si vybrali jen část sbírek, oni sami si vybrali 20 ks, které chtěli vidět 

Místostarostka – pane Vachu, vy vůbec nevíte, o čem mluvíte. 

G. V. – píšou tady 30 předmětů 

Místostarostka – oni přijedou se seznamem 30. předmětů, které jim vybere náhodně počítač a oni pak 

na místě z toho zaškrtají 7 nebo 8 položek. Oni si určí, které a kolik jich chtějí vidět. 

G. V. – a proč tady píšou jenom částečně? 

P. Burdová – protože nezkontrolovali všech 470 předmětů 

G. V. – a proč je nenašli? 

M. Český – protože je nehledali. 

G. V. – výsledek toho, že zjistili při té příležitosti, že kromě těch sbírek nejsou v centrální evidenci 

předměty, které jsou zapsané v přírůstkové knize od roku 1920. A zjistili, že ty věci jsou v té spodní 

místnosti na hromadě. Jsou tam zbraně,…. 

Starostka – pane V., já si myslím, že jste absolutně nekompetentní člověk, vy tomu zápisu vůbec 

nerozumíte, nechte si ho vysvětlit od někoho, kdo tomu rozumí. Já chápu, že máte nějaký svůj problém, 

možná osobní, možná profesní, my vás ale nezachráníme, pane Vachu.  

G. V. – vy nezachráníte ani to muzeum. To podstatné, co jste měli pro muzeum udělat bylo to, že jste 

měli do konce února podat řešení toho, jak se zachrání sbírky. 

Starostka – ale pane V., vy nevíte, co jsme podali a nepodali. 

 

Zastupitelka Š. Zemanová – u Tuchyně je „skládka“, jak to s ní vypadá?  

Starostka – bude to celé oplocené a rozhrne se na zemina. Do konce roku se to určitě připraví a 

nejpozději na jaře příštího roku zalesní.  

 

Ze strany místostarostky došlo k informacím ohledně plánovaných uzavírek v okolí.   

       

Š. Zemanová – jak to bude s daní z nemovitosti u nás.  
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Starostka – u nás se koeficient pro letošek nenavyšoval, pokud došlo k navýšení, tak ze strany státu a 

ten si také tuto částku vezme pro sebe. 

R. Havelka – jak to vypadá s pozemkem v ul. Západní.  

Starostka – zastupitelstvo schválilo převzetí sítí, další krok je kolaudace kanalizace a vodovodu, to zatím 

neproběhlo. 

 

G. V. – chtěl bych položit dotaz na paní Roušarovou, zda by mohla prošetřit v rámci kontrolního výboru, 

zda nedochází v zastupitelstvu ke střetu zájmu. Aby se prošetřil M. F. a jeho maminka – práce pro 

zpravodaj, vztah paní B. a paní Ž. a vztah mezi paní starostkou a jejím bratrem. Zda tyto věci nejsou 

v rozporu se zákonem. I za Rakouska se to nesmělo dít. Vy si z toho děláte prostě rodinný podnik. Mějte 

se tady krásně. Ty vaše dotace, tak jak jste to napsali do zpravodaje, ty zničily muzeum. Muzeum přežilo 

komunisty i fašisty, ale chamtivost některých lidí ho zničila.  

M. Český – pane V., já se vás na něco zeptám, jestli jste náhodou nenašel naši kroniku, od války?  

G. V. – ta kronika je už dávno zpracovaná a budete se divit, dostanete jí až po mojí smrti.  

 

 
 

Bod 14 – Usnesení, závěr 
 

 

 

 

Přílohy zápisu: 

č.1) Prezenční listina 

č.2) Zveřejněná informace o konání veřejného zasedání podle § 93 odst. 1 zákona 

       o obcích 

  

 

 

Zasedání bylo ukončeno v 20:00 hod. 

Zápis byl vyhotoven dne:  4.3.2024 

 

 

 

Zapisovatel: Dana Žižková  ………………………. 

 

 

 

Ověřovatelé: 

 

 

 

                …….…………………….                                  …………………………….. 

           Ivana Fulínová                       Helena Mašková              

                 

 

 

Starostka: 

 

 

 

               ……………………………… 

                    Monika Šlehobrová 


